
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 
angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

 
Dátum: 15.02.2023, 14:00 hod. 

Miesto: NÚSCH, a.s. Bratislava, Pod Krásnou hôrkou 1 

Zúčastnení:  

doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD – prezident S.A.S. SLS 

členovia výboru: MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD, MUDr. Andrej 
Džupina, PhD., MBA, MUDr. Štefan Pataky, MUDr. Ivar Vacula, PhD.,  

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD,  

ospravedlnili sa: MUDr. Katarína Dostálová, PhD. MPH, MUDr. Dáša Kmecová, PhD, MUDr. Miroslav 
Širila, MUDr. Iveta Kopalová  

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD. 

 

Program:  

Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru a následne jeho 
schválenie. 

Body programu:  

1. Otvorenie 
2. Plán aktivít na rok 2023 
3. XXXI. Kongres S.A.S. SLS 
4. Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 
5. Rôzne 

K bodu programu č.2: Plán aktivít na r 2023 

Prezident SAS prezentoval plán podujat. Doc. Čelovská potvrdila organizáciu Angiologického dňa LFUK 
(17.5.2023) – bude sa venovať téme diabetickej nohy a komplikáciám DM. V pláne účasť na 
diabetologických dňoch 25.-27.5.2023 – na základe výzvy Diabetologickej spoločnosti k aktívnejšej 
spolupráci. 29.Č-S sympózium – čakáme na komunikáciu s výborom ČAS s následnou tvorbou 
odborného bloku. Doc.Maďarič prezentoval pripravovanú ESVM Academy - v Bratislave v termíne 15.-
17.6.2023, prezentovaný predbežný program. Doc.Čelovská informovala o oslovení zo strany 
hematologickej spoločnosti k aktívnej účasti členov SAS na SK-ČR kongrese o hemostáze a trombóze 
v Martine. Zástupcovia SAS by sa mali aktívne zúčastniť i na kongrese Sl.obezitologickej asociácie.  
Doc.Kučera oslovil Doc.Čelovskú s návrhom spolupráce v rámci kongresu Spol.všeobecných lekárov. 



Súhlas členov výboru s rozvojom spolupráce aj s touto odbornou spoločnosťou praktických lekárov. 
Doc. Čelovská požiada doc.Kučeru aby oslovil výbor SAS písomne a konkrétna participácia sa upresní.  

K bodu programu č.3: XXXI.kongres SAS 
Doc.Maďarič spolu s vedeckým sekretárom SAS Dr.Vaculom prezentovali pripravovaný program. 
- Súčasťou budú workshopy (možno sa použijú z ESVM Academy – USG art a ven systému). V diskusií 
zvažované USG ren artérii alebo základy ECHOkg pre angiológa – vhodné témy pre ďalší ročník. 
Dr.Vacula navrhol zistiť záujem o témy workshopov napr podľa dotazníka na kongrese SAS, či 
rozposlať dotazník členom SAS. Premyslí sa to na jesennom výbore SAS k príprave XXXII. kongresu 
SAS. 
- V pláne sú tradičné bloky, ale aj návrh nových – ako napr. „blok diabetickej nohy“, „blok AV prístupu 
pre hemodialýzu“.  
- V diskusii Dr.Džupina navrhol, aby sa „blok ambulantných angiológov“ venoval administratívnym 
záležitostiam, bodovaniu/vykazovaniu výkonov.  
- Vhodné pravidelne zaradiť blok kazuistík ÚDZS.  
- Dr.Kopalová zaslala návrh nového bloku na SAS kongres – „neurovaskulárna“ problematika. Vhodné 
by bolo prizvanie neurológa (korelácia stenózy karotídy/AV s klinickým obrazom) 
- Súhlas s blokom navrhnutým Dr.Dostálovou a Dr.Kopalovou (patologické javy na končatinách..., 
kazuistiky ambulantných angiológov), ktoré by boli v „B“ sále. Zapojenie širšieho spektra angiológov 
na prednáškach na kongrese SAS by bolo prínosné. 
- Venózny blok: Dr.Šumaj a doc. Maďarič pozvali prof. Gianesiniho (UIP). Potreba zapojiť firmy na 
hradenie nákladov. Téma: Otázka ablácie VSM - súhlas s témou, ale upresní sa zaradenie do blokov 
kongresu. 
- Na zváženie prezentácia/analýza výsledkov štúdie „BEST-CLI“.   
- Blok o dial AV fistulách – súhlas pozvať angiochirurga + ambul angiológa hodnotiaceho AV fistuly. 
- Blok diabetickej nohy – súhlas s témou, pozvať aj zástupcu diabetologickej spoločnosti, podológa. 
- Aortálny blok – téma sa upresní. Diskusia k téme skríningu aneuryziem aorty – v SR neprebieha.  
- Lymfologický blok - Dr. Džupina, Dr.Ambrózy – chir th lymfedému (Dr Vidim, Kolin a Dr Adla IKEM 
Praha, MR lymfografia). 
- Preventívny blok – Doc.Čelovská – plánuje sa venovať téme dyslipidémii – motiváciou i  nové št. 
postupy prakt lekárov (Doc.Kučera) o sledovaní pac s hyperlipoproteinémiou + liečbe, na čom by sa 
mali podieľať i angiológovia 
- Boli určený vedúci prípravy niektorých blokov: workshopy: Dr.Pataky a Dr.Širila, Hotlines, 
Ml.angiologovia, Môj pacient roka, ŮDZS, ESVM - Doc.Maďarič, Intervenčné bloky – Dr.Vařejka, 
Dr.Širila, Dr.Pataky, Blok Dia noha- Dr.Vacula, Dr.Širila.  
- Firemné bloky: zatiaľ v diskusii, potvrdil Servier 
Zahraniční hostia: pozvaní Sergio Gianesini (viceprezident UIP -ven. blok), zvažovaní Dr.Boc (Ľubľana) 
a Dr.Schlager (Viedeň) a zástupcovia ČR (Doc.Karetová, prof.Bultas, Dr.Chochola ... ) 
Pozvaní hostia: angiochirugovia 
Sprievodný program: otázne či vôbec organizovať – problém je s uvedením sprievodného programu 
v programe kongresu sponzorovaného firmou. Upresní sa. 
Hudobný hosť: prebehla diskusia, zatiaľ neurčené, návrhy predloží Dr.Vacula na najbližšom zasadnutí 
výboru.  

K bodu programu č.4: Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 

A) Doc. Maďarič informoval o procese akreditácie CPČ Intervenčná angiológia na LFUK 
B) MZSR informovalo, že z nominovaných členov 3 školiacich pracovísk pre št.odbor Angiológia 

(LFUK Bratislava, SZU, UPJŠ Košice) vybralo ako garanta pre prípravu inovácii minimálneho 
štandardu pre špecializačnú prípravu v študijnom odbore angiológia Doc. Szaboóvú.  Prebehla 



diskusia k danému výberu a potrebe komunikácie a spolupráce s výborom SAS. Dr.Vacula 
navrhol napísať list Doc.Szaboovej so žiadosťou o komunikáciu pri príprave tohto materiálu. 

C) Štandardné dg a th postupy: prezident SAS informoval o súčasnom stave prác na ŠDTP - 
zverejnených (7) a neukončených (4) postupov.  
Dr.Ambrózy informoval, že jeho téma je napísaná a rozpošle ju členom výboru SAS na 
pripomienky a skoré zadanie do systému. Dr.Širila prisľúbil skoré dokončenie svojej témy.  

D) Doc Maďarič informoval o avizovanom pokračovaní prác v rámci procesu Kategorizácie 
nemocníc v jednotlivých pracovných skupinách 
 

K bodu programu č.5:  Rôzne 

1) Program Diabetickej nohy – Spolupráca so SDS SLS ohľadom diabetickej nohy: Dr.Širila pripravil 
list pre ambulantných angiológov, s informáciou o pripravovanej spolupráci s diabetológmi. 
Zároveň sa výbor zhodol na forme reakcie smerom k SDS SLS. Dr. Vacula navrhol, aby sa v 
reakcii uviedlo, že očakávame, že sa aj v SAS SLS vyselektuje skupina angiológov, ktorá sa bude 
špecializovať komplexnejšie na liečbu syndrómu diabetickej nohy - či už vo forme starostlivosti 
na ambulancii alebo v cievnom stacionári. („centrum diabetickej nohy“). Aktuálne vidíme 
najdôležitejšiu úlohu v neodkladnom vylúčení/potvrdení sy kritickej končatinovej ischémie, 
resp. hojenie rany limitujúcej ischémie s včasnou indikáciou revaskularizácie.  

2) Slovenská diabetologická spoločnosť nám zaslala v minulosti pripravovaný štandardný postup 
pre liečbu syndrómu diabetickej nohy. Výbor SAS zašle pripomienky a výhrady k tomuto 
materiálu s ponukou na spoluprácu pri jeho dopracovaní. 

3) V rámci spolupráce so Slov Dia Spol bol výbor SAS oslovený na aktívnu účasť na 
Diabetologických dňoch 25.-27.5.2023 Hotel Patria. Do bloku SAS sa prihlásil Dr.Ambrózy + 
Dr.Širila + osloví sa Doc.Rašiová. 

4) Podpora SAS k pre a post graduálnemu vzdelávaniu študentov: Návrh vypracovaný Dr.Vaculom 
a Dr.Širilom:  

a. Postgraduálne vzdelávanie: odmena za najlepšiu atest prácu (500 Eur) + publikovať 
abstrakt na stránke SAS (+foto autora)- navrhne školiteľ a vyberie komisia zo všetkých 
špecializačných pracovísk. Práca by mala byť publikovaná v odbornom časopise. 

b. Odmena pre mladých angiológov do 35 rokov za publikáciu v indexovanom časopise 
(500 Eur). C) Ostáva súťaž a odmena na kongrese SAS. 

Hlasovanie členov výboru: (za 6, proti 0, zdržal sa 0 

5) Návrh Dr.Vacula – na stránku SAS dávať „Picture of the month“ – napr foto nálezu, slučka z USG 
+ málo textu – krátka kazuistika. Po diskusii súhlas – bude publikované paralelne s Aktualitami 
na web stránke spoločnosti. 

6) Sekretárka SAS: Informovala o hľadaní nového miesta konania kongresu: možnosť kongresu 
v Patrii len dni streda -piatok. Ďalšie zasadnutie výboru bude 12.5. v Hoteli Patria a tam sa určí 
postup – zotrvanie vs zmena. 

7) Doc.Maďarič prezentoval doterajšie poplatky firiem za účasť na kongrese: podľa sekretárky 
SAS pri terajších poplatkoch by kongres na Táloch mal byť v hraničnom pluse i pri zvýšených 
nákladoch hotela. Diskusia o zvýšení poplatkov pre firmy, resp zvýšenie registračných 
poplatkov od účastníkov na kongres 2024 (zo 70 na 100, resp 110 na 130 EURO).  

8) ESVM Academy-pochvala sekretárke SAS za doterajšiu prípravu i web stránku ESVM Academy.  
9) Dr.Džupina informoval, že sa neho obrátili členovia SAS (atestovaní angiológovia), ktorý by 

chceli v skrátenom čase atestovať zo všeobecného lekárstva pre dospelých. Či výbor SAS vie 
niečo urobiť, aby nemuseli absolvovať celý blok. Doc.Maďarič podľa podkladov Dr.Džupinu 
písomne osloví prof.. Jankechovú zo Sekcie vzdelávania MZSR.  



Zoznam hlasovaní: 1) Odmena pre mladých angiológom, resp lekárov v špecializačnej príprave za 
najlepšiu atestačnú prácu a za publikáciu v indexovanom časopise. 

Za 6, proti 0, zdržal sa 0 

Termín ďalšej schôdze výboru SAS: 12.5.2023 – výjazdové zasadnutie Hotel Patria. 

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.        MUDr. I.Vacula, PhD. 

            prezident S.A.S. SLS   vedecký sekretár S.A.S. SLS 

Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.           MUDr. E. Bojdová  

    viceprezident S.A.S. SLS predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Bratislava 15.02.2023 Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


